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Olive (  olea europea   L.) is a very important tree crop, long cultivated around the Mediterranean.

Distinguishing cultivars is complicated by the frequency of homonyms and synonyms. In this work

thirty four (34) accessions of olive from the Algerian germplasm collection of the ITAF-Institut

technique de l’Arboriculture Fruitiére were studied.

This work presents the results of molecular characterization and identification of thirty four

(34) Algerian olive varieties using five (05) SSR markers. Five SSR markers were genotyped in

34 Algerian varieties using PCR. This study showed that the use of molecular markers like SSRs

is very useful to build a data base available for variety analysis and for olive germplasm collection

management.

Key words: Olea europea L., Algerian cultivars, Molecular characterization, SSR markers

and genetic variability.
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Olivier (  Olea europea   L.) est une culture très important, cultivé depuis longtemps autour de

la Méditerranée. La distinction des cultivar est compliquée par la fréquence des homonymes et

synonymes.

Dans ce travail, trente-quatre (34) accessions d'olive de la collection du germoplasme Algérien

de l’Institut technique de l'Arboriculture Fruitière (ITAF) ont été étudiés.

Ce travail présente les résultats de la caractérisation moléculaire et identification de ces trente

quatre (34) variétés Algérienne d'olivier l'aide de cinq (05) marqueurs moléculaires SSR.

Cette étude a montré que l'utilisation de marqueurs moléculaires SSR est très utile pour

construire une base de données disponibles pour l'analyse des variétés et pour la gestion du matériel

génétique de la collection d'olivier.

Mots clés : Olivier (Olea europea L.), Cultivars Algériens, Caractérisation moléculaire, SSR,

et variabilité génétique.
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